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Protokół nr 41/18 
z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
w dniu 19 marca 2018 r. 

Ad 1. 
Otwarcia posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
Komisji oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca komisji Dorota Mrówka 
Komisja obradowała w sali obrad Urzędu Miasta (pokój 229) w Kędzierzynie-Koźlu  
od godz. 16.00.  
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 4 członków komisji 
w trakcie obrad doszła kolejna radna (obecność członków komisji wg listy obecności, 
stanowiącej załącznik do nin. protokołu). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1.  Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-

 gospodarczych;  
2.  Iwona Szweda - kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i 

 Zdrowia; 
3.  Maja Mrożek-Dobber - zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 

 Socjalnych i Zdrowia; 
4.  Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie 

Koźlu; 
5.  Agata Morkis - zastępca Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

 Kędzierzynie Koźlu. 
6.  Mikołaj Miścicki - radca prawny 
 
Ad 2. 
Przyjęcie porządku obrad: 
1. Otwarcie drugiej części  posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 40 z dnia 19 lutego 2018 r. 
4.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ,,Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kędzierzyn-
Koźle w 2018 roku.  

5.  Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Kędzierzynie-Koźlu za 2017 rok. 

6.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata  
2016-2018 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2017 r. 

7.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 
2016-2020 za rok 2017. 

8.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych w 2017 r.  

9.  Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia na 2017 rok. 
10.  Opinia komisji do wniosku PMS.7140.2.12.2018 o  wskazanie pracownikowi ICSO 

,,Blachownia” lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku 
pracy. 

11.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
12.  Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poddała pod głosowanie proponowany porządek 
obrad.  
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Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Beata Łobodzińska, Dorota Mrówka, Ewa Odulińska, Grażyna Radka 
NIEOBECNI (1) 
Sylwia Artuna 
 
Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 40 z dnia 19 lutego 2018 r.  

Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że protokół został przesłany radnym 
na pocztę elektroniczną oraz znajduje się na sali obrad. Nikt nie zgłaszał uwag. Zapytała, czy 
w tej chwili ktoś wnosi uwagi do ww. protokołu, wobec braku uwag poddała pod głosowanie 
protokół nr 
Głosowano w sprawie:  
Przyjęcie protokołu nr 40 z dnia 19 lutego 2018 r..  
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Beata Łobodzińska, Dorota Mrówka, Ewa Odulińska, Grażyna Radka 
NIEOBECNI (1) 
Sylwia Artuna 
Komisja zapoznała się i przyjęła bez uwag protokół nr 40/18 z dnia 19 lutego 2018 r.  
(4 głosy ,,za") 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle w 2018 roku.  
(projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że radni otrzymali ww. projekt 
uchwały, poprosiła o zadawanie pytań do materiału, wobec braku chętnych do dyskusji 
przeszła do zaopiniowania ww. projektu uchwały.   
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Beata Łobodzińska, Dorota Mrówka, Ewa Odulińska, Grażyna Radka 
NIEOBECNI (1) 
Sylwia Artuna 

Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za") zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad 5. 
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu 
za 2017 rok (sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że radni otrzymali obszerne 
sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu 
za 2017 rok, poprosiła o zadawanie pytań do materiału. 
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Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 
poinformowała, że do rodzin trafiła wielka pula pieniędzy z budżetu państwa, poprzez 
Program 500+, które wpłynęły na poprawę jakości i poziomu życia rodzin. Kwota świadczeń 
to ok. 40 milionów złotych. W 2017 r. nastąpił spadek ilości rodzin korzystających ze 
świadczeń rodzinnych o 21%. W MOPS wprowadzono politykę świadczeń. Realizowano 
również dwa projekty współfinansowane ze źródeł zewnętrznych. Poinformowała, ze względu 
na mnogość zadań nałożonych na pracowników MOPS, powinno się to przedłożyć na wzrost 
wynagrodzeń i poprawę trudnych warunków lokalowych. Konieczna jest poprawa warunków 
płacowych i lokalowych (w sensie powierzchniowym).  
 
Radna Beata Łobodzińska zapytała ile osób na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle musi oddać 
pieniądze z programu 500+. 
 
Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 
poinformowała, że zdarza się, że strony niedokładnie czytają pouczenia w decyzji, że o każdej 
nowej sytuacji w rodzinie strony powinny natychmiast powiadomić MOPS, wobec tego  
60 tys. zł będzie musiało zwrócić środki finansowe lecz 20 tys. zł już strony zwróciły. Na 
bieżąco są prowadzone analizy. Miejskie Ośrodek Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 
na bieżąco wzywa strony do zwrotu pieniędzy.  
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka podziękowała Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu oraz pracownikom za duży wkład pracy, życząc 
dalszych sukcesów. 
  
Komisja zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu za 2017 rok. 
 
Ad 6. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 dla 
Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2017 r. (sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że radni otrzymali obszerne 
sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 dla 
Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2017 r., zaprosiła do zadawania pytań.  
 
Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu 
poinformowała, że najbardziej obszerne jest przedstawione sprawozdania z działalności, 
wszystkie sprawozdania przedstawione w dniu dzisiejszym zawierają dane wspólne.  
 
Komisja zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2016-2018 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle za 2017 r. 
 
Ad 7. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-
2020 za rok 201(sprawozdanie stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że radni otrzymali obszerne 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-
2020 za rok 2017, poinformowała, że komisja zapoznała się z ww. sprawozdaniem, do 
którego nie wnosi uwag.  
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Komisja zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  
w Kędzierzynie-Koźlu na lata 2016-2020 za rok 2017. 
 
Ad 8. 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych w 2017 r. (sprawozdanie stanowi załącznik do nin. 
protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że radni otrzymali sprawozdanie z 
realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Narkotykowych w 2017 r., zapytała o efektywność realizacji zadań i działań, szczególnie 
jakie informacje profilaktyczne są przekazywane młodzieży przez rady pedagogiczne i 
pedagogów szkolnych. 

Maja Mrożek-Dobber - zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 
Socjalnych i Zdrowia, wyjaśniła, że w szkoleniach weekendowych współfinansowanych 
przez gminę biorą udział pedagodzy szkolni, nauczyciele, sekretarki. W szkole nr 12 
rozprowadzono ulotki profilaktyczne w tym temacie. Rodzinom objętych problemami 
przekazano ulotki ze wskazaniem miejsc gdzie można uzyskać pomoc. W każdej szkole taki 
program profilaktyki powinien być prowadzony.  
 
Radna Sylwia Artuna poinformowała, że dane do sprawozdań i statystyk prowadzonych  
w szkołach zamieszczają pielęgniarki oraz pedagodzy szkolni. Sprawozdania, są dostępne  
w Wydziale Oświaty i Wychowania.  
 
Radna Grażyna Radka zapytała o zadanie dot. szkoleń dla rodziców, w cyklu 10 spotkań 
uczestniczyło tylko 10 osób, na czym polegało szkolenie oraz dlaczego było tak małe 
zainteresowanie tym szkoleniem. Zapytała o wymierny efekt szkoleń (wśród tych 10 osób).  
 
Maja Mrożek-Dobber - zastępca kierownika Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw 
Socjalnych i Zdrowia, wyjaśniła, że w szkoleniach warsztatowych uczestniczyło do 15 osób 
szkolenie trwało 10 tygodni. A szkolenie dla rodziców było również realizowane w szkołach, 
przedszkolach oraz PCPR, było skierowane do osób ze wskazaniem uczestnictwa w 
szkoleniach. W szkoleniach brało udział 10 osób i wszystkie osoby skończyły to szkolenie. 
Spotkania były wysoko oceniane przez zainteresowanych. Wymierne efekty są trudne do 
ocenienia, rodzice dzieci z problemami przez dłuższy czas (również po zakończeniu 
szkolenia) pozostają w kontakcie telefonicznym ze instruktorami, korzystając z ich porad.  
 
Komisja zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych w 2017 r.  
 
Ad 9. 
Sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia na 2017 rok (sprawozdanie stanowi 
załącznik do nin. protokołu). 
 
Radna Ewa Odulińska poinformowała, że realizacja programów zdrowotnych jest bardzo 
ważna dla mieszkańców, zapytała o słabe wykonanie programu dotyczącego wykrywania raka 
prostaty zaproponowała, aby w przyszłości środki nie wykorzystane na ten program 
przeznaczyć na inny program np. na rehabilitacji. Szkoda, tych 106 tys. niewykorzystanych, 
które można było wykorzystać na inne programy.  Poprosiła o przeanalizowanie problemu.  

Odpowiedzi udzieliła Maja Mrożek-Dobber - zastępca kierownika Wydziału Polityki 
Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i Zdrowia, poinformowała, że wydział stale monitoruje 
wykonanie programów, stale informują mieszkańców o możliwości skorzystania z 
programów przez radio, telewizję i gazetę. Najsłabiej wypadło badanie dot. prostaty u 
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mężczyzn, mimo wielu dodatkowych informacji w radiu i gazecie, mężczyźni nie chcą się 
badać. Pozostałe programy są realizowane w prawie w 100 %.  
 
Komisja zapoznała się i przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu Ochrony Zdrowia na 
2017 rok. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka podziękowała kierownictwu i pracownikom 
wydziału za duży wkład pracy, życząc dalszych sukcesów. 
 
Ad 10. 
Opinia komisji do wniosku PMS.7140.2.12.2018 o  wskazanie pracownikowi ICSO 
,,Blachownia” lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku pracy  
(wniosek pisemny stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Mrówka poinformowała, że gmina dysponuje jeszcze 
mieszkaniami służbowymi, poddała pod głosowanie wniosek PMS.7140.2.12.2018 
o  wskazanie pracownikowi ICSO ,,Blachownia” lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na 
czas trwania stosunku pracy. 
 
Głosowano w sprawie: 
Opinia komisji do wniosku PMS.7140.2.12.2018 o wskazanie pracownikowi ICSO 
,,Blachownia” lokalu z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku pracy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Sylwia Artuna, Dorota Mrówka, Ewa Odulińska, Grażyna Radka 
BRAK GŁOSU (1) 
Beata Łobodzińska 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała wniosek 
PMS.7140.2.12.2018 o  wskazanie pracownikowi ICSO ,,Blachownia” lokalu  
z mieszkaniowego zasobu Gminy na czas trwania stosunku pracy. 

Ad 11. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Radna Grażyna Radka poprosiła o opinię prawną na kolejną komisję  
,,czy istnieje zakaz przyjmowania do żłobków i przeszkoli na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle dzieci nie zaszczepionych zgodnie z kalendarzem szczepień”. 
Obecnie szczepienie dzieci jest obowiązkowe.  
 
Kolejny termin komisji został ustalony na 16 kwietnia 2018 r. (poniedziałek) o godz. 16.00. 
 
Ad 12. 
Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad, przewodnicząca komisji  
Dorota Mrówka podziękowała za aktywne uczestnictwo i o godz. 17.00 zamknęła posiedzenie 
komisji.    
 
Protokołowała  
Anna Dworaczek 

 
        PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 
          
         Dorota Mrówka 


